

Title (en)

Device for assembling a cap made of hard material to the middle part of a watch

Title (de)

Vorrichtung zum Aufsetzen einer Schutzkappe aus hartem Material auf den Mittelteil einer Uhr

Title (fr)

Dispositif d'assemblage d'une coiffe en matériau dur sur la carrière d'une montre

Publication

**EP 1102136 A1 20010523 (FR)**

Application

**EP 99122881 A 19991117**

Priority

EP 99122881 A 19991117

Abstract (en)

The metal ring includes a stepped structure retaining the elastomer seal material between the major casing components. The watch casing is closed by a cover glass (3) and a base (2) which fit with a casing ring (6) to define a space (9) to house the movement (29). A metallic centre component (30) includes an external wall with a stepped external structure which is complementary to the internal structure of the cover (20). The cover is solidly attached to the centre (30) by means of two screws (14, 16), retain tabs (15,17) lodged in radial hollows formed within a vertical wall of the cover. An elastomer joint (12) is disposed between two horizontal surfaces which form part of the stepped structure. The thickness of the elastomer joint is sufficient to ensure a degree of play between the facing surfaces of the base and the lower surface of the cover, and between the vertical wall of the metallic centre and the wall of the cover which joins the base.

Abstract (fr)

Boîte de montre (1) fermée par une glace (3) et un fond (2) délimitant avec un cercle d'emboîtement (6), un espace (9) pour loger au moins un mouvement (29), comprenant un centre métallique (30) dont la paroi externe a une structure en escaliers (31, 31a, 32, 32a, 33) complémentaire de la structure interne (21, 21a, 22, 22a, 23, 23a) de la coiffe (20) rendue solidaire dudit centre (30) au moyen d'au moins deux vis (14, 16) le traversant à travers des perçages (34, 36) pour serrer des brides (15, 17) logées dans des crevures radiales (25, 27) formées dans une paroi (21a) verticale de la coiffe (20) en comprimant un joint élastomère (12), disposé entre deux surfaces horizontales (22, 32) des structures en escalier, et dont l'épaisseur est suffisante pour ménager des jeux (41, 41a) au moins entre des surfaces en regard respectivement du fond (2) et de la base (21) de la coiffe (20), et de la paroi verticale (31a) du centre (30) et la paroi (21a) de la coiffe (20) rejoignant la base (21). <IMAGE>

IPC 1-7

**G04B 37/22; G04B 37/08; G04B 47/04; G04B 37/18**

IPC 8 full level

**G04B 37/00** (2006.01); **G04B 37/08** (2006.01); **G04B 37/22** (2006.01); **G04B 47/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G04B 37/0008** (2013.01); **G04B 37/084** (2013.01); **G04B 37/22** (2013.01); **G04B 47/046** (2013.01)

Citation (applicant)

- CH 517963 A 19720229 - SCHLUP & CIE S A [CH]
- CH 506826 A 19701030 - GEORGES RUEDIN S A [CH]
- CH 508925 A 19710215 - PIQUEREZ SA ERVIN [CH]
- CH 568040 A5 19751215 - WEILL ERNST

Citation (search report)

- [A] US 3643423 A 19720222 - PIQUEREZ ERVIN
- [A] CH 667966G A3 19881130
- [A] CH 311861 A 19551215 - DEROBERT JEAN [CH], et al
- [A] US 5490123 A 19960206 - BIVER JEAN-CLAUDE [CH]
- [A] FR 2231042 A1 19741220 - CHATENOUD GILLES [FR]

Cited by

CN109375490A; CN107193200A; CN103343765A; CN104317181A; US7967504B2

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 1102136 A1 20010523; EP 1102136 B1 20090204**; DE 69940381 D1 20090319

DOCDB simple family (application)

**EP 99122881 A 19991117**; DE 69940381 T 19991117